
 

                                  PROTOKÓŁ Nr XVII/19 

 

z XVII Sesji Rady Gminy Działdowo, 

która odbyła się w dniu 11 grudnia 2019 r. w sali konferencyjnej Urzędu Gminy Działdowo. 

 

W Sesji zgodnie z załączoną listą obecności uczestniczyło 13 radnych. Nieobecni radni: 

K.Doliński, K.Chyliński. 

 

Sesja odbyła się w godzinach 1008 –1107 

 

Spoza Rady w Sesji uczestniczyli: 

Jarosław Gawenda    - Radny Rady Powiatu Działdowskiego 

Dariusz Frejnik  -Radny Rady Powiatu Działdowskiego,  

Kierownik Gminnego Zakładu Usług  

Komunalnych w Uzdowie 

Łukasz Pergoł  - Przedstawiciel W-M Izby Rolniczej 

 

Mirosław Zieliński    - Wójt Gminy 

Jan Świniarski     - Sekretarz Gminy 

Beata Antoszewska                   - Skarbnik Gminy 

Danuta Smereczyńska -Kierownik Referatu Oświaty, Kultury, Zdrowia 

i Promocji 

Marcin Krajewski -Kierownik Referatu Strategii, Funduszy 

Europejskich, Zarządzania Kryzysowego i 

Spraw Obronnych  

Kamila Piotrowska  -Kierownik Gminnego Ośrodka Pomocy 

Społecznej w Działdowie 

 

Sołtysi,  dyrektorzy szkół, media lokalne. 

 
 

Ad. pkt 1 

Przewodnicząca Rady Gminy K.Wasiak dokonała otwarcia XVII Sesji Rady Gminy 

Działdowo. Następnie na podstawie listy obecności stwierdziła prawomocność obrad, po 

czym powitała uczestników sesji. 

Przewodnicząca Rady poinformowała,  że na drzwiach wejściowych do sali obrad 

zamieszczona jest klauzula informacyjna zgodnie z wymogami RODO. Informacja ta również 

wyświetlana jest na sali przed rozpoczęciem obrad. Każdy z uczestników sesji ma możliwość 

zapoznania się z jej treścią.  

 

 

 



 

Ad.pkt 2 

Przewodnicząca K.Wasiak zapytała o wnioski do porządku obrad. 

Wobec braku wniosków przystąpiono do realizacji porządku obrad w brzmieniu: 

1. Otwarcie i stwierdzenie prawomocności obrad.  

2. Rozpatrzenie wniosków do porządku obrad. 

3. Przyjęcie protokołu z XVI Sesji Rady Gminy. 

4. Sprawozdanie Wójta z działalności w okresie międzysesyjnym. 

5. Wolne wnioski i informacje.  

6. Podjęcie uchwały w sprawie Gminnego Programu Profilaktyki i Rozwiązywania 

Problemów Alkoholowych na 2020 rok. 

7. Podjęcie uchwały w sprawie Gminnego Programu Przeciwdziałania Narkomanii na 

terenie Gminy Działdowo na 2020 rok.  

8. Podjęcie uchwały w sprawie ustalenia szczegółowych zasad ponoszenia odpłatności za 

pobyt w ośrodkach wsparcia – schronisku dla osób bezdomnych oraz schronisku dla 

osób bezdomnych z usługami opiekuńczymi. 

9. Podjęcie uchwały w sprawie wyrażenia zgody na zbycie w drodze przetargu 

nieruchomości gruntowej, położonej w obrębie Krasnołąka. 

10. Podjęcie uchwały w sprawie oddania do bezpłatnego użyczenia nieruchomości, 

stanowiących własność Gminy Działdowo na działalność Biblioteki- Centrum Kultury 

Gminy Działdowo. 

11. Podjęcie uchwały w sprawie uchwalenia Wieloletniej Prognozy Finansowej Gminy 

Działdowo na lata 2020-2030. 

12. Podjęcie uchwały w sprawie uchwalenia budżetu Gminy na 2020 r.  

13. Podjęcie uchwały w sprawie udzielenia pomocy finansowej dla Województwa 

Warmińsko-Mazurskiego.  

14. Przyjęcie stanowiska w sprawie sytuacji finansów jednostek samorządu terytorialnego.  

15. Sprawy bieżące. 

16. Zamknięcie obrad. 

 

Ad. pkt 3 

Protokół z XVI Sesji został przyjęty jednogłośnie bez odczytywania, tj. 13 głosami „za”. 

/protokół z imiennego głosowania radnych stanowi załącznik nr 3 do protokołu/. 

 

 

 



 

Ad. pkt 4 

Wójt Gminy M.Zieliński  przedstawił sprawozdanie z działalności w okresie 

międzysesyjnym, z uwzględnieniem wydanych zarządzeń i wykonanych uchwał 

/ Sprawozdanie stanowi załącznik nr 4 do protokołu/.  

Wójt Gminy omówił główne zadania realizowane w okresie międzysesyjnym:  

- zakończono rozbudowę sieci kanalizacyjnej w Ruszkowie i w Burkacie,  

- zakończono projekt „Zmieniamy siebie, zmieniamy nasze środowisko”, 

- zrealizowano zadanie inwestycyjne pn.„Poprawa stanu infrastruktury sportowej w Gminie 

Działdowo …”: wyposażenie sali gimnastycznej przy Szkole Podstawowej w Burkacie  

w system nagłaśniający, 

-Gmina Działdowo wraz z Krajowym Ośrodkiem Wsparcia Rolnictwa realizuje 

przedsięwzięcie pn. „Poczujmy Magię Świąt. Tradycje Bożonarodzeniowe w Gminie 

Działdowo”, które ma na celu przeprowadzenie warsztatów artystycznych, zorganizowanie 

konkursów i spotkania okolicznościowego. Wszystkie te działania skierowane są do 

mieszkańców Gminy Działdowo i wiążą się z tematyką Świąt Bożego Narodzenia. 

Wystawa odbędzie się na sali gimnastycznej w miejscowości Ruszkowo, 14 grudnia  

o godzinie 15.00.  

Wójt Gminy zaprosił wszystkich zebranych na wystawę. Poinformował, że gmina na 

zorganizowanie wystawy uzyskała od KOWR 24 000 zł. Wystawa była organizowana 

corocznie, ale nie w taki sposób, zawsze z własnych środków. Panie ze świetlic zostaną 

przeszkolone przez instruktora w zakresie florystyki, które następnie przeszkolą dzieci, 

łącznie około 400 osób w gminie Działdowo.  W Ruszkowie odbędzie się wystawa stroików, 

wystawa potraw przygotowanych przez koła gospodyń wiejskich, występ artystyczny kolęd.  

Ponadto Wójt Gminy wspomniał, że we wtorek podpisuje umowę na drogi w miejscowości 

Kurki. Termin zakończenia inwestycji jest do końca czerwca.  

 

Ad.pkt 5 
 

Pytań nie było.  
 

Ad. pkt  6 

Kierownik D.Smereczyńska  zreferowała projekt uchwały.  

Gminny Program Profilaktyki i Rozwiązywania Problemów Alkoholowych na 2020 rok 

został skonstruowany między innymi na podstawie ustawy o wychowaniu w trzeźwości  

i przeciwdziałaniu alkoholizmowi. Środki na realizację tego programu pozyskiwane są z opłat 

z zezwoleń na sprzedaż alkoholu. Te pieniądze muszą być wykorzystane przede wszystkim  



 

w kwestii zapobiegania rozwijaniu się zjawisk patologicznych, min. picu alkoholu   czy 

zażywaniu innych używek. Jedna zmiana w programie. Od wielu lat organizowano z tych 

środków kolonie dla dzieci z rodzin zagrożonych chorobą alkoholową lub przemocą.    

Po analizie i po sprawdzeniu dwukrotnym tych kolonii stwierdzono, że jest to działanie  

w ciemno, dzieci nie za bardzo chcą jeździć. Postanowiono wykorzystać te środki na naszym 

terenie, w naszych świetlicach.  Zostanie ogłoszony konkurs na realizację tzw. półkolonii  

w okresie letnim bądź w okresie ferii zimowych.  

Przewodnicząca Rady poprosiła o pytania. 

Pytań nie było.  

Przewodnicząca Rady K.Wasiak poprosiła przewodniczących stałych komisji Rady Gminy 

Działdowo o przedstawienie opinii komisji w sprawie omawianego projektu uchwały.  

Przewodniczący Komisji Gospodarki, Budżetu i Finansów J.Szudrewicz poinformował, 

że komisja pozytywnie i bez poprawek zaopiniowała projekt uchwały, jednogłośnie                       

/6  głosami „za”/. 

Przewodnicząca Komisji Oświaty, Kultury, Pomocy Społecznej i Ochrony Zdrowia 

E.Chojnacka poinformowała, że komisja pozytywnie i bez poprawek zaopiniowała projekt 

uchwały, jednogłośnie /7 głosami „za”/. 

Przewodniczący Komisji Ochrony Środowiska, Rolnictwa, Prawa, Porządku i Ochrony 

Przeciwpożarowej Z.Świerczewski poinformował, że komisja pozytywnie i bez poprawek 

zaopiniowała projekt uchwały, jednogłośnie /8 głosami „za”/. 

Przystąpiono do głosowania.  

Rada gminy jednogłośnie tj. 13  głosami „za” podjęła 

Uchwałę Nr XVII/133/19 w sprawie Gminnego Programu Profilaktyki i Rozwiązywania 

Problemów Alkoholowych na 2020 rok. 

/protokół z imiennego głosowania radnych stanowi załącznik nr 5 do protokołu/ 

Uchwała stanowi załącznik nr 6 do niniejszego protokołu.  

 

Ad.pkt 7 

Kierownik D.Smereczyńska  omówiła projekt uchwały.  

Podobnie utworzono Program Przeciwdziałania Narkomanii na rok 2020. Środki na ten cel 

również pochodzą z opłat. Są to programy przeprowadzone m.in. w szkołach w postaci 

różnych przedstawień profilaktycznych czy zajęć sportowych, które mają na celu 

zapobieganiu spędzania przez dzieci wolnego czasu w innych warunkach niż powinny. 

Pieniądze na ten cel są w kwocie 6000 zł.  



 

Przewodnicząca Rady poprosiła o pytania do projektu uchwały. 

Pytań nie było.  

Przewodnicząca Rady K.Wasiak poprosiła przewodniczących stałych komisji Rady Gminy 

Działdowo o przedstawienie opinii komisji w sprawie omawianego projektu uchwały.  

Przewodniczący Komisji Gospodarki, Budżetu i Finansów J.Szudrewicz poinformował, 

że komisja pozytywnie i bez poprawek zaopiniowała projekt uchwały, jednogłośnie                       

/6  głosami „za”/. 

Przewodnicząca Komisji Oświaty, Kultury, Pomocy Społecznej i Ochrony Zdrowia 

E.Chojnacka poinformowała, że komisja pozytywnie i bez poprawek zaopiniowała projekt 

uchwały, jednogłośnie /7 głosami „za”/. 

Przewodniczący Komisji Ochrony Środowiska, Rolnictwa, Prawa, Porządku i Ochrony 

Przeciwpożarowej Z.Świerczewski poinformował, że komisja pozytywnie i bez poprawek 

zaopiniowała projekt uchwały, jednogłośnie /8 głosami „za”/. 

Przystąpiono do głosowania.  

Rada gminy jednogłośnie tj. 13 głosami „za” podjęła 

Uchwałę Nr XVII/134/19 w sprawie Gminnego Programu Przeciwdziałania Narkomanii 

na terenie Gminy Działdowo na 2020 rok.  

/protokół z imiennego głosowania radnych stanowi załącznik nr 7 do protokołu/ 

Uchwała stanowi załącznik nr 8 do protokołu.  

 

Ad.pkt 8 

Kierownik K.Piotrowska zreferowała projekt uchwały. Celem podjęcia uchwały jest 

uwzględnienie zmian w ustawie o pomocy społecznej, wprowadzonych ustawą z dnia 19 lipca 

2019 r. o zmianie ustawy o pomocy społecznej oraz ustawie o ochronie zdrowia 

psychicznego. Dotychczasowe zapisy ustawy o pomocy społecznej oraz Uchwała  

Nr XXXII/261/17 Rady Gminy Działdowo z dnia 24 sierpnia 2017 roku w sprawie ustalenia 

szczegółowych zasad ponoszenia odpłatności za pobyt w ośrodkach wsparcia i mieszkaniach 

chronionych, zwalniały z ponoszenia odpłatności za pobyt w schroniskach dla osób 

bezdomnych, osoby, które posiadały dochód nieprzekraczający wysokości kryterium 

dochodowego, zgodnie z art.8 ustawy o pomocy społecznej. Zgodnie z aktualnym stanem 

prawnym, osoby takie mogą ponosić odpłatności w wysokości do 30% dochodu lub dochodu 

na osobę w rodzinie w przypadku pobytu w schronisku dla osób bezdomnych oraz do 50% 

dochodu lub dochodu na osobę w rodzinie w przypadku pobytu w schronisku dla osób 

bezdomnych z usługami opiekuńczymi.  



 

Przewodnicząca Rady poprosiła o pytania do projektu uchwały. 

Pytań nie było.  

Przewodnicząca Rady K.Wasiak poprosiła przewodniczących stałych komisji Rady Gminy 

Działdowo o przedstawienie opinii komisji w sprawie omawianego projektu uchwały.  

Przewodniczący Komisji Gospodarki, Budżetu i Finansów J.Szudrewicz poinformował, 

że komisja pozytywnie i bez poprawek zaopiniowała projekt uchwały, jednogłośnie                       

/6  głosami „za”/. 

Przewodnicząca Komisji Oświaty, Kultury, Pomocy Społecznej i Ochrony Zdrowia 

E.Chojnacka poinformowała, że komisja pozytywnie i bez poprawek zaopiniowała projekt 

uchwały, jednogłośnie /7 głosami „za”/. 

Przewodniczący Komisji Ochrony Środowiska, Rolnictwa, Prawa, Porządku i Ochrony 

Przeciwpożarowej Z.Świerczewski poinformował, że komisja pozytywnie i bez poprawek 

zaopiniowała projekt uchwały, jednogłośnie /8 głosami „za”/. 

Przystąpiono do głosowania.  

Rada gminy jednogłośnie tj.13  głosami „za” podjęła 

Uchwałę Nr XVII/135/19 w sprawie ustalenia szczegółowych zasad ponoszenia 

odpłatności za pobyt w ośrodkach wsparcia – schronisku dla osób bezdomnych oraz 

schronisku dla osób bezdomnych z usługami opiekuńczymi. 

/protokół z imiennego głosowania radnych stanowi załącznik nr 9 do protokołu/ 

Uchwała stanowi załącznik nr 10 do protokołu.  

 

Ad.pkt 9 

Kierownik G.Małachowski przedstawił projekt uchwały, wskazując na mapie na położenie 

nieruchomości. Przedmiotowa nieruchomość położona jest w Krasnołące. Jest to działka 

nr  167 o powierzchni 331 m2. W miejscowym planie zagospodarowania przestrzennego 

gminy oznaczona jako tereny zabudowy mieszkaniowej - zabudowa zagrodowa. Według 

operatu szacunkowego wyceniona na kwotę 4700 zł.  

Przewodnicząca Rady K.Wasiak poprosiła o pytania. 

Pytań do projektu uchwały nie było.  

Przewodnicząca Rady K.Wasiak poprosiła przewodniczących stałych komisji Rady Gminy 

Działdowo o przedstawienie opinii komisji w sprawie omawianego projektu uchwały.  

Przewodniczący Komisji Gospodarki, Budżetu i Finansów J.Szudrewicz poinformował, 

że komisja pozytywnie i bez poprawek zaopiniowała projekt uchwały, jednogłośnie                       

/6  głosami „za”/. 



 

Przewodnicząca Komisji Oświaty, Kultury, Pomocy Społecznej i Ochrony Zdrowia 

E.Chojnacka poinformowała, że komisja pozytywnie i bez poprawek zaopiniowała projekt 

uchwały, jednogłośnie /7 głosami „za”/. 

Przewodniczący Komisji Ochrony Środowiska, Rolnictwa, Prawa, Porządku i Ochrony 

Przeciwpożarowej Z.Świerczewski poinformował, że komisja pozytywnie i bez poprawek 

zaopiniowała projekt uchwały, jednogłośnie /8 głosami „za”/. 

Przystąpiono do głosowania.  

Rada gminy jednogłośnie tj. 13  głosami „za” podjęła 

Uchwałę Nr XVII/136/19 w sprawie wyrażenia zgody na zbycie w drodze przetargu 

nieruchomości gruntowej, położonej w obrębie Krasnołąka. 

/protokół z imiennego głosowania radnych stanowi załącznik nr 11 do protokołu/ 

Uchwała stanowi załącznik nr 12 do protokołu.  

 

Ad.pkt 10 

Kierownik G.Małachowski przedstawił projekt uchwały, informując o połączeniu Biblioteki 

i dawnego Gminnego Ośrodka Kultury i Sportu, w wyniku czego powstała nowa jednostka 

Biblioteka- Centrum Kultury Gminy Działdowo. Jednostka musi mieć gdzie realizować swoje 

zadania statutowe wobec tego zachodzi potrzeba przekazania nieruchomości, w których ta 

jednostka będzie pracowała. Jedną z form przekazania jest bezpłatne użyczenie, wobec czego 

przedkładany jest projekt uchwały o bezpłatne użyczenie na czas nieokreślony (26 punktów).  

Przewodnicząca Rady K.Wasiak poprosiła o pytania. 

Pytań do projektu uchwały nie było.  

Przewodnicząca Rady K.Wasiak poprosiła przewodniczących stałych komisji Rady Gminy 

Działdowo o przedstawienie opinii komisji w sprawie omawianego projektu uchwały.  

Przewodniczący Komisji Gospodarki, Budżetu i Finansów J.Szudrewicz poinformował, 

że komisja pozytywnie i bez poprawek zaopiniowała projekt uchwały, jednogłośnie                       

/6  głosami „za”/. 

Przewodnicząca Komisji Oświaty, Kultury, Pomocy Społecznej i Ochrony Zdrowia 

E.Chojnacka poinformowała, że komisja pozytywnie i bez poprawek zaopiniowała projekt 

uchwały, jednogłośnie /7 głosami „za”/. 

Przewodniczący Komisji Ochrony Środowiska, Rolnictwa, Prawa, Porządku i Ochrony 

Przeciwpożarowej Z.Świerczewski poinformował, że komisja pozytywnie i bez poprawek 

zaopiniowała projekt uchwały, jednogłośnie /8 głosami „za”/. 

Przystąpiono do głosowania. 



 

Rada gminy jednogłośnie tj. 13 głosami „za” podjęła 

Uchwałę Nr XVII/137/19 w sprawie  oddania do bezpłatnego użyczenia nieruchomości, 

stanowiących własność Gminy Działdowo na działalność Biblioteki- Centrum Kultury 

Gminy Działdowo. 

/protokół z imiennego głosowania radnych stanowi załącznik nr 13 do protokołu/ 

Uchwała stanowi załącznik nr 14 do protokołu.  

 

Ad.pkt 11 

Skarbnik B.Antoszewska omówiła projekt uchwały, szczegółowo przedstawiając rok 2020.  

Skarbnik Gminy wskazała między innymi na planowane dochody na rok 2020 w kwocie 

47 207 656,95 zł, z czego dochody bieżące wynoszą 45 695 220 zł,  dochody majątkowe  

1 512 436,95 zł (ze sprzedaży mienia 32 000 zł) oraz na planowane wydatki w kwocie 

49 457 656,95 zł, z czego wydatki bieżące wynoszą 45 600 104,28 zł, wydatki majątkowe 

3 857 552,67 zł. Poinformowała jak przedstawia się wynik budżetu: deficyt w wysokości 

2 250 000,00 zł oraz przychody 2700 000 zł i wolne środki 450 000 zł. Pozostałe lata kończą 

się nadwyżką budżetową. Kwota długu na koniec roku następnego wynosi  8 300 569,39 zł. 

W latach kolejnych następuje spadek. Skarbnik B.Antoszewska wspomniała również  

o wskaźnikach informujących o sytuacji gminy oraz dochodach i wydatkach  w związku  

z realizacją zadań finansowanych ze środków unijnych. Kwota zobowiązań Ekologicznego 

Związku Gmin Działdowszczyzna (kolumna 10.4) wynosi 81 449 zł.  

Następnie Skarbnik Gminy omówiła załącznik nr 2 – Wykaz przedsięwzięć , informujący  

o wieloletnich zadaniach: 

- Akademia kompetencji cyfrowych dla mieszkańców Gminy Działdowo,  

- E-usługi jako nowoczesne rozwiązanie sieci wodociągowej w Gminie Działdowo -

unowocześnienie sieci wodociągowej, 

- Ubezpieczenie mienia i odpowiedzialności Gminy /wprowadzone jako autopoprawka/.   

Przewodnicząca Rady K.Wasiak poprosiła przewodniczących stałych komisji Rady Gminy 

Działdowo o przedstawienie opinii komisji w sprawie omawianego projektu uchwały.  

Przewodniczący Komisji Gospodarki, Budżetu i Finansów J.Szudrewicz poinformował, 

że komisja pozytywnie i bez poprawek zaopiniowała projekt uchwały, jednogłośnie                       

/6  głosami „za”/. 

Przewodnicząca Komisji Oświaty, Kultury, Pomocy Społecznej i Ochrony Zdrowia 

E.Chojnacka poinformowała, że komisja pozytywnie i bez poprawek zaopiniowała projekt 

uchwały, jednogłośnie /7 głosami „za”/. 



 

Przewodniczący Komisji Ochrony Środowiska, Rolnictwa, Prawa, Porządku i Ochrony 

Przeciwpożarowej Z.Świerczewski poinformował, że komisja pozytywnie i bez poprawek 

zaopiniowała projekt uchwały, jednogłośnie /8 głosami „za”/. 

Przewodnicząca Rady K.Wasiak zarządziła głosowanie w sprawie przyjęcia autopoprawki 

do projektu uchwały w sprawie uchwalenia Wieloletniej Prognozy Finansowej Gminy 

Działdowo na lata 2020-2030. 

Niniejszą autopoprawkę radni otrzymali w wersji pisemnej / załącznik nr 15 do protokołu/ 

Autopoprawkę do projektu uchwały rada gminy przyjęła jednogłośnie, tj. 13  głosami „za”. 

/protokół z imiennego głosowania radnych stanowi załącznik nr 16 do protokołu/ 

Przystąpiono do głosowania nad uchwałą. 

Rada gminy jednogłośnie tj.13 głosami „za” podjęła 

Uchwałę Nr XVII/138/19 w sprawie  uchwalenia Wieloletniej Prognozy Finansowej 

Gminy Działdowo na lata 2020-2030. 

/protokół z imiennego głosowania radnych stanowi załącznik nr 17 do protokołu/ 

Uchwała stanowi załącznik nr 18 do protokołu.  

 

Ad.pkt 12 

Skarbnik B.Antoszewska na wstępie przedstawiła autopoprawkę do projektu uchwały. 

Niniejszą autopoprawkę radni otrzymali w wersji pisemnej / załącznik nr 19 do protokołu/. 

Przewodnicząca Rady K.Wasiak poprosiła o pytania. 

Pytań nie było.  

Przewodnicząca Rady K.Wasiak poprosiła przewodniczących stałych komisji Rady Gminy 

Działdowo o przedstawienie opinii komisji w sprawie omawianego projektu uchwały.  

Przewodniczący Komisji Gospodarki, Budżetu i Finansów J.Szudrewicz poinformował, 

że komisja pozytywnie i bez poprawek zaopiniowała projekt uchwały, jednogłośnie                       

/6  głosami „za”/. 

Przewodnicząca Komisji Oświaty, Kultury, Pomocy Społecznej i Ochrony Zdrowia 

E.Chojnacka poinformowała, że komisja pozytywnie i bez poprawek zaopiniowała projekt 

uchwały, jednogłośnie /7 głosami „za”/. 

Przewodniczący Komisji Ochrony Środowiska, Rolnictwa, Prawa, Porządku i Ochrony 

Przeciwpożarowej Z.Świerczewski poinformował, że komisja pozytywnie i bez poprawek 

zaopiniowała projekt uchwały, jednogłośnie /8 głosami „za”/. 

Przewodnicząca Rady K.Wasiak zarządziła głosowanie w sprawie przyjęcia autopoprawki 

do projektu uchwały w sprawie uchwalenia budżetu Gminy na 2020 r. 



 

Autopoprawkę do projektu uchwały rada gminy przyjęła jednogłośnie, tj. 13  głosami „za: 

/protokół z imiennego głosowania radnych stanowi załącznik nr 20 do protokołu/ 

Skarbnik Gminy przystąpiła do omówienia projektu uchwały, szczegółowo przedstawiając 

zadania inwestycyjne planowane na rok 2020 /zgodnie z załącznikiem nr 3/: 

- Rozbudowa kanalizacji w Grzybinach : 60 000 zł; 

- Rozbudowa wodociągu w Filicach: 40 000 zł;  

- E-usługi (…): 1 142 840 zł; 

- Rozbudowa wodociągu w Ruszkowie:10000 zł; 

- Rozbudowa wodociągu w Pierławkach: 20 000 zł; 

- Wykup sieci wodociągowej od inwestora prywatnego: 60 000 zł; 

- Sołectwo Kisiny: budowa chodnika przy drodze gminnej – 24 518,63 zł; 

- Sołectwo Gąsiorowo: budowa chodnika przy drodze gminnej – 7 019, 11 zł; 

- Sołectwo Gnojno: budowa chodnika na odcinku do wsi Łążek – 14 166, 81 zł; 

- Sołectwo Uzdowo: budowa drogi wewnętrznej – 30 000 zł; 

- Wykonanie dokumentacji na przebudowę drogi  Kisiny:14 000 zł; 

- Budowa drogi wewnętrznej w Uzdowie: 40 000 zł; 

- Wykonanie dokumentacji na przebudowę drogi w Burkacie: 15 000 zł; 

- Wykonanie dokumentacji na przebudowę drogi Komorniki: 13 000 zł; 

- Przebudowa drogi gminnej wewnętrznej w miejscowości Uzdowo: 660 989,03 zł; 

- Przebudowa drogi gminnej wewnętrznej w miejscowości Uzdowo na działce nr 348: 

533 779,89 zł; 

- Sołectwo Turza Wielka: zakup i montaż lampy solarnej- 12 000 zł; 

- Sołectwo Burkat: zakup i montaż lampy hybrydowej- 12 000 zł; 

- Księży Dwór: zakup i montaż lamp solarnych- 21 813,20 zł; 

- Rozbudowa kanalizacji w Burkacie: 60 000 zł; 

- Rozbudowa wodociągu w Księżym Dworze: 100 000 zł; 

- Sołectwo Pierławki: doposażenie placu zabaw- 12 350 zł; 

- Sołectwo Uzdowo: zakup i montaż  urządzenia na plac zabaw- 18 000 zł; 

- Sołectwo Zakrzewo: utworzenie boiska do piłki nożnej na terenie wsi- 12 000 zł. 

Następnie Skarbnik Gminy wskazała na środki unijne planowane w budżecie gminy na rok 

następny (załącznik nr 4) w związku z realizacją zadań E- usługi (…) oraz Akademia 

kompetencji cyfrowych. Jest to kontynuacja zadań rozpoczętych w tym roku. 

Załącznik nr 5: informuje o planowanych dochodach, w podziale na dochody bieżące  

i majątkowe, o planowanych wydatkach i deficycie. Deficyt zostanie pokryty z kredytu  



 

w kwocie 2 250 000 zł i wolnych środków w kwocie 450 000 zł. Rozchody: spłaty kredytów 

200 000 zł, obligacje 250 000 zł. 

Załącznik nr 6: dotacje otrzymywane z budżetu państwa na realizację zadań. Łączna kwota 

16 107 194 zł.  

Załącznik nr 7: informacja o środkach jakie gmina będzie przekazywać innym jednostkom na 

podstawie porozumień: 

- 72 151,56 zł: wspólna realizacja z miastem transportu publicznego; 

- 625 000 zł: dotacja dla Urzędu Marszałkowskiego na drogę 542, 

- 200 000 zł: środki dla starostwa na remont dróg; 

- 56 296,00 zł: utrzymanie USC; 

- 2 600 zł: środki na Ośrodek Interwencji Kryzysowej. 

Załącznik nr 8: informacja o dotacjach: dotacja na realizację Akademii Kompetencji 

Cyfrowych, dotacja przedmiotowa  dla Gminnego Zakładu Usług Komunalnych  

258 038,00 zł, dotacje dla instytucji kultury: łącznie 1 821 786 zł.  

Załącznik nr 9: informacja o kosztach i przychodach zakładu budżetowego. 

Załącznik Nr 10 informuje o kwotach funduszu sołeckiego dla poszczególnych sołectw. 

Łączna kwota  691 991 ,79 zł.  

Skarbnik Gminy poinformowała również o pozytywnej opinii RIO w zakresie projektu 

budżetu, wieloletniej prognozy finansowej. 

Przewodnicząca Rady K.Wasiak poprosiła o pytania. 

Pytań nie było 

Przystąpiono do głosowania. 

Rada gminy jednogłośnie tj.  13 głosami „za” podjęła 

Uchwałę Nr XVII/139/19 w sprawie  uchwalenia budżetu Gminy na 2020 r. 

/protokół z imiennego głosowania radnych stanowi załącznik nr 21 do protokołu/ 

Uchwała stanowi załącznik nr 22 do protokołu.  

 

Ad.pkt 13 

Skarbnik B.Antoszewska omówiła projekt uchwały. Zaplanowano kwotę 625 000 zł na 

realizację zadania pod nazwą Przebudowa drogi wojewódzkiej nr 542 w zakresie budowy 

ciągu pieszo rowerowego oraz wzmocnienia nawierzchni w Działdowie. 

Przewodnicząca Rady K.Wasiak poprosiła o pytania. 

Pytań do projektu uchwały nie było.  



 

Przewodnicząca Rady K.Wasiak poprosiła przewodniczących stałych komisji Rady Gminy 

Działdowo o przedstawienie opinii komisji w sprawie omawianego projektu uchwały.  

Przewodniczący Komisji Gospodarki, Budżetu i Finansów J.Szudrewicz poinformował, 

że komisja pozytywnie i bez poprawek zaopiniowała projekt uchwały, jednogłośnie                       

/6  głosami „za”/. 

Przewodnicząca Komisji Oświaty, Kultury, Pomocy Społecznej i Ochrony Zdrowia 

E.Chojnacka poinformowała, że komisja pozytywnie i bez poprawek zaopiniowała projekt 

uchwały, jednogłośnie /7 głosami „za”/. 

Przewodniczący Komisji Ochrony Środowiska, Rolnictwa, Prawa, Porządku i Ochrony 

Przeciwpożarowej Z.Świerczewski poinformował, że komisja pozytywnie i bez poprawek 

zaopiniowała projekt uchwały, jednogłośnie /8 głosami „za”/. 

Przystąpiono do głosowania. 

Rada gminy jednogłośnie tj.  13 głosami „za”  podjęła 

Uchwałę Nr XVII/140/19 w sprawie udzielenia pomocy finansowej dla Województwa 

Warmińsko-Mazurskiego.  

/protokół z imiennego głosowania radnych stanowi załącznik nr 23 do protokołu/ 

Uchwała stanowi załącznik nr 24 do protokołu.  

 

Ad.pkt 14 

Wójt Gminy  odniósł się do budżetu podkreślając, że budżet jest jaki jest oraz że dużo czasu 

zajęło, aby ten budżet spiąć. Wójt Gminy poinformował o planowanych działaniach, 

inwestycjach, które nie zostały ujęte w budżecie.  Złożono wniosek do KOWR na drogi  

w czterech miejscowościach, pomoc w granicach 800 000 zł. Priorytetem będzie budowa  

świetlicy w Pierławce.   Priorytet stanowi również kanalizacja w Filicach. Zrobiono tylko 

Burkat. Powstała oczyszczalnia dla dwóch miejscowości więc nie do końca spełnia  warunki. 

Kolejna kwestia to remont dwóch, trzech świetlic w ramach Lokalnej Grupy Działania. 

Przygotowywana jest dokumentacja na kilka dróg, m.in.  Krasnołąka, Kisiny, Uzdowo, 

Księży Dwór, Komorniki. Z pierwszego rozdania uzyskano środki na drogi w Burkacie.  

Zostanie podpisana umowa na drogę w Kurkach. W wakacje złożono wniosek na dwie drogi 

w Uzdowie (nie ma rozstrzygnięcia). Jeżeli będzie taka możliwość zostanie złożony wniosek 

na kolejne dwie drogi. Z Funduszu Dróg Samorządowych udało się uzyskać 70 % 

dofinansowania, gmina dołożyła tylko 30%. Teraz może będzie tylko 50%, ale i tak warto. 

Realizacja żadnej z inwestycji nie jest przewidziana ze środków własnych. Może budowa 

kanalizacji Grzybiny, ale chodzi tylko o Grzybinki. Nie ma ujętych milionowych inwestycji 



 

bowiem nie ma na to pieniędzy. Do dnia 17 stycznia zostanie złożony wniosek na Klub 

Seniora. Przygotowano na ten cel budynek w Uzdowie.  

Wójt Gminy wspomniał również o dofinansowaniu budowy chodników zaplanowanych we 

wnioskach przez sołectwa. Dodał, że kończy się finasowanie ze środków unijnych w roku 

2020. Pieniądze pojawią się nie wcześniej niż pod koniec roku 2021, ale są też z innych 

źródeł. Pracownicy urzędu będą nad tym pracować i będą składane wnioski.  

 

Wójt Gminy nawiązał następnie do stanowiska dotyczącego sytuacji finansów jednostek 

samorządu terytorialnego, informując, że wszędzie jest źle, w każdym samorządzie. Wójt 

Gminy przekazał, że na spotkaniu Związku Gmin W-M zostało przedstawione stanowisko, 

które ma nadzieję, zostanie poparte przez radę. Ustalono, że to stanowisko wszystkie gminy 

 z Warmii i Mazur  prześlą do Kancelarii Premiera, Marszałka Sejmu i Marszałka Senatu.  

Następnie Wójt Gminy odczytał proponowane stanowisko.  

Rada gminy jednogłośnie tj.  13 głosami „za”  przyjęła stanowisko w  sprawie sytuacji 

finansów jednostek samorządu terytorialnego.  

/protokół z imiennego głosowania radnych stanowi załącznik nr 25 do protokołu/ 

Stanowisko Rady stanowi załącznik nr 26 do protokołu.  

Ad.pkt 15 

Sprawy bieżące 

Radny J.Szudrewicz wspomniał o  trwającym remoncie drogi Gralewo-Filice, zwracając się 

do radnych powiatu z prośbą o podjęcie działań w kwestii oświetlenia wiaduktu.  Radny 

J.Szudrewicz podkreślił, że przy realizacji  takiej inwestycji są to niewielkie koszty.  

Radny J.Gawenda odpowiedział, że na pewno wspomną o tym problemie.  

Wójt Gminy M.Zieliński złożył wszystkim uczestnikom sesji życzenia z okazji zbliżających 

się Świąt Bożego Narodzenia.  

Przewodnicząca Rady K.Wasiak również złożyła wszystkim uczestnikom sesji życzenia 

świąteczne.  

 

Ad.pkt 16 

Wobec wyczerpania porządku dziennego Przewodnicząca Rady Gminy K.Wasiak 

o godz. 11.07 zamknęła XVII Sesję Rady Gminy Działdowo. 

        Protokołowała:        Przewodniczyła: 

    Marta Nazarewicz                              Krystyna Wasiak 

          /Inspektor/                                   /Przewodnicząca Rady Gminy/ 

 

Przebieg sesji w pełni odzwierciedla nagranie audiowizualne z XVII Sesji Rady Gminy Działdowo, 

która odbyła się w dniu 11 grudnia 2019 r. 


